
 

Referat bestyrelsesmøde d. 4. juni 2024 

Kl. 18.30-20.30 – Dagtilbudskontoret  
  
Sted:  Dagtilbudskontoret, Møllevangskolen 
Forplejning: Kaffe, vand og sandwich 
Deltagere:  Louise (forælder, Vestervang), Andreas (forælder, Vesterbo), Nanna (forældersuppleant, Haven), 

Pernille (forælder, Kernehuset), Rikke (forælder, Frydenlund), Hanne (pædagog, Haven) og Eva 
(dagtilbudsleder) 

Deltager ikke:    Forælder Derudá, forælder Gårdhaven, Mathilde (forælder, Væksthuset), Rikke (forælder, Ovenpå),        
Jesper (pædagog, Ovenpå), Chris (pædagog, Vesterbo) 

Referent:  Sarah 

 

1. Velkomst v. Louise 

 

2. Besøg af ’Leg på plejehjem’ 

Som et led ind i vores arbejde med flere fælles indsatser i dagtilbuddet kommer der en repræsentant 

fra ’Leg på plejehjem’ og fortæller om deres koncept. 

- Vi havde besøg af Rasmus fra foreningen ’Samværd’, som fortalte os om ’Leg på plejehjem’, da det 

kan have interesse for vores dagtilbud. Foreningens udgangspunkt er at bygge bro mellem 

generationer. Konceptet er, at en institution bliver koblet sammen med et plejehjem, som man 

besøger. Det kan både være hver uge, hver 14. dag og en gang i måneden, men det er vigtigt, at det 

er nogenlunde kontinuerligt. Det er ikke hele institutionen som besøger plejehjemmet, men det kan 

være en hel stue eller en mindre børnegruppe.  

- Det er både for vuggestuebørn og børnehavebørn og begge dele giver rigtig god mening. Det hele 

handler om forventningsafstemning ift. tid, antal børn osv.  

Hvorfor giver det mening? 

- Vi har mistet noget erfaringsudvikling, fordi samfundsudviklingen ikke gør, at børn er sammen med 

ældre i samme omfang, som før. 

- Vi møder meget nogen som ligner os selv, men hvis vi skal have en forståelse for de mennesker, som 

vi ikke naturligt omgås med, så er vi nødt til at have noget berøring med hinanden.  

- De fokuserer på leg, fordi der er så mange gode ting ved selve legen; fantasi, kreativitet osv. Ifm. 

’Leg på plejehjem’ handler legen om at etablere et fællesskab.  

Rammen: 

- Der er en ankomst, musik/rytmik og så afslutning. Alle tre dele er lige vigtige.  

- I begyndelsen er der kurser for de pædagoger, som skal med, så det ikke bare bliver at komme og 

”lege”. ’Samværd’ deltager desuden i den første legestue. 

- Det er vigtigt med kontinuitet, men det kan også være rigtig godt, hvis man kun har tid til at mødes 

en gang i måneden.  

- Der er en musikvært, som er dem der står forrest og så er der også medværter. Det er både inde fra 

plejehjemmet og dagtilbuddet. Alle bliver uddannet på første modul i forløbet. 

- Det koster 4000kr. at være med og de dækker det udstyr, som man får ifm. forløbet.  

- Det er foreningen, som hjælper med at tage kontakt til de nærliggende plejehjem.  

- Hjemmesiden: www.legpaaplejehjem.dk  

 

http://www.legpaaplejehjem.dk/


 
3. Opsamling på fælles indsatser i dagtilbuddet v. Louise  

Opfølgning på vores fondsinitiativer. Hvordan arbejder vi videre herfra? 

- Med mødefrekvensen ift. bestyrelsesmøder, så bliver det en udfordring at søge fonde. 

- Vi arbejder videre med det på den måde, at vi deler det med hinanden, når der er fonde eller puljer, 

som kunne være relevante at søge for de forskellige afdelinger; altså vidensdeling omkring fonde. 

Det skal være en fast del af vores dagsorden, og derfor skal det skrives ind i vores forretningsorden 

til 2024-2025.  

 

4. Uvildige tilsyn v. Eva 

Flere afdelinger i dagtilbuddet har nu haft uvildigt tilsyn. Eva vil give en orientering om, hvordan det 

generelt ser ud i dagtilbuddet, og hvordan data fra tilsynene har givet anledning til, at vi nu arbejder 

med legen i dagtilbuddet. 

- De afdelinger som har haft deres tilsynsmøde har gennemgået tilsynet på forældrerådsmøderne.  

- I Haven gør de sådan forud for et forældrerådsmøde, at de lige minder om, hvad man kan bruge 

selve forældrerådet til.  

- Måske skal vi have på som punkt for et kommende møde, hvordan man kan bruge forældrerådene i 

afdelingerne.  

 

5. Halvårsregnskab v. Eva 

Eva orienterer om halvårsregnskabet for Møllevang Dagtilbud. 

- Vi har et stort overskud, fordi vi sidste år fik at vide, at vi skulle stoppe med at bruge penge. Dem er 

vi i gang med at bruge nu.  

- Vi har ikke så højt sygefravær i dagtilbuddet og derfor bruger vi ikke så mange penge på vikarer.  

 

6. Evt. 

Snekaos i januar: 

- Kan vi lave en opfordring til at forældrene selv har madpakke med til børnene, når det er nogle 

særlige situationer, som fx i begyndelsen af januar 2024? 

o Vi har efter bestyrelsesmødet undersøgt sagen, og institutionerne kan godt kræve, at 

forældrene selv sørger for madpakke, når det kun drejer sig om få dage i særlige situationer. 

Betalingen for de dage bliver ikke refunderet, da de administrative omkostninger vil være 

for høje kontra det beløb, man ville have til gode.  

Punkter til næste bestyrelsesmøde:  

- Fastholdelse af pædagoger.  

- Hvad forventer vi af hinanden ift. fondsinitiativer?  


